

## Children's Autism Respite Funding at SCS



Children's Autism respite funding is allocated to SCS by the Ministry of Children, Community and Social Services to support flexible and responsive respite services to autistic children and youth as well as their families.

### The goal of the Autism respite funding is to provide:

- Temporary relief from physical and emotional demands in caring for autistic children and youth
- Temporary relief for families aimed at reducing family stress and breakdown
- Opportunities for the children and youth to engage in meaningful and purposeful activities that promote the continuity of skills or help to develop new skills and relationships

### Revised Process 2024-2025

Through the lens of continuous improvement, SCS will be introducing a more efficient and effective process to directly support goal and service planning for the children, youth and families receiving case management services.

As part of the planning process, case managers may access limited funding to support respite services for individuals and families on their caseload. Applications will no longer be required when actively receiving case management services.

As a waitlist management strategy, children and youth who have been confirmed eligible and placed on the SCS case management waitlist, will automatically be entered into a funding lottery to support access to respite services while waiting for case management services.

Children and youth who are not receiving case management services or on the waitlist for services, will not have access to the funding lottery.

### People served

Autistic children and youth under the age of 18 years old who are actively receiving case management services or have been placed on the waitlist for case management with SCS.

### Important Information

The funds may be used for in or out of home services, planned or emergency-based.

Services may be provided by a formal service provider, a community program, a support or respite worker.

Funding is limited and not guaranteed.

Funding is allocated within a fiscal year, starting in April and ending in March.

The funds may **NOT** be used to purchase:

- Therapy (speech and language, occupational therapy, ABA, IBI, clinical services)
- House management cost (cleaning, snow plow, repairs)
- Tutoring, assistive devices, computer equipment and software

### About us

Service Coordination Support (SCS) is the initial contact for people who have a developmental disability or autism in Ottawa and the Eastern Region.

We help people find available resources in the community that are needed to assist them in their daily lives. One of our important goals is to empower families and individuals to make informed choices about the supports they seek.

### Contact

✉ [admin@scsonline.ca](mailto:admin@scsonline.ca)

☎ 613-748-1788

### Feedback

We want to hear from you! Your feedback is important, because the information you share will help us better serve you and help inform our planning.

We invite you to send an email to [feedback@scsonline.ca](mailto:feedback@scsonline.ca), or to consult our website at [scsonline.ca/feedback](https://scsonline.ca/feedback) to learn more about why we collect feedback.



FOR PEOPLE WITH DEVELOPMENTAL DISABILITIES  
POUR LES PERSONNES AYANT UNE DÉFICIENCE INTELLECTUELLE

## Financement des services de répit pour les enfants autistes



Le financement des services de répit pour les enfants autistes est alloué à SCS par le ministère des Services à l'enfance et des Services sociaux et communautaires pour soutenir des services de répit flexibles et adaptés aux enfants et aux jeunes autistes ainsi qu'à leurs familles.



FOR PEOPLE WITH DEVELOPMENTAL DISABILITIES  
POUR LES PERSONNES AYANT UNE DÉFICIENCE INTELLECTUELLE

## L'objectif de ce financement est de fournir :

- Un soulagement temporaire des exigences physiques et émotionnelles liées à la prise en charge des enfants et des jeunes autistes
- Un soulagement temporaire pour les familles afin de réduire le stress et les difficultés familiales
- La possibilité pour les enfants et les jeunes de s'engager dans des activités significatives et utiles qui favorisent la continuité des compétences ou aident à développer de nouvelles compétences et relations

## Processus révisé 2024-2025

Dans une optique d'amélioration continue, SCS introduira un processus plus efficace pour soutenir directement la planification des objectifs et des services pour les enfants, les jeunes et les familles bénéficiant de services de gestion de cas.

Dans le cadre du processus de planification, les gestionnaires de cas peuvent accéder à un financement limité pour soutenir les services de répit pour les personnes et les familles qui font partie de leur charge de travail. Il ne sera plus nécessaire de présenter une demande lorsque l'on bénéficie activement de services de gestion de cas.

Comme stratégie de gestion des listes d'attente, les enfants et les jeunes dont l'admissibilité a été confirmée et qui sont inscrits sur la liste d'attente de la gestion de cas à SCS seront automatiquement inscrits à une loterie de financement pour favoriser l'accès à des services de répit pendant qu'ils attendent de bénéficier de services de gestion de cas.

Les enfants et les jeunes qui ne bénéficient pas de services de gestion de cas ou qui ne sont pas inscrits sur la liste d'attente n'auront pas accès à la loterie de financement.

## Personnes admissibles

Les enfants et les jeunes autistes de moins de 18 ans qui bénéficient activement de services de gestion de cas ou qui ont été placés sur la liste d'attente pour la gestion de cas à SCS.

## Renseignements importants

Les fonds peuvent être utilisés pour des services à domicile ou hors domicile, planifiés ou d'urgence.

Les services peuvent être fournis par un prestataire de services officiel, un programme communautaire, un travailleur de soutien ou de répit.

Le financement est limité et non garanti.

Les fonds sont alloués au cours d'une année fiscale, qui commence en avril et se termine en mars.

Les fonds ne peuvent **PAS** être utilisés pour acheter :

- Thérapie (orthophonie, ergothérapie, ABA, ICI, services cliniques)
- Frais de gestion de la maison (nettoyage, déneigement, réparations)
- Tutorat, appareils d'assistance, matériel informatique et logiciels

## À propos de nous

Service Coordination Soutien (SCS) est le point de contact initial pour les personnes à Ottawa et dans la région de l'Est qui ont une déficience intellectuelle ou un trouble du spectre de l'autisme. Nous aidons ces personnes à trouver les ressources disponibles dans la communauté dont elles ont besoin pour les aider dans leurs vies quotidiennes. L'un de nos principaux objectifs est d'habiliter les familles et les personnes à faire des choix éclairés concernant le soutien qu'elles cherchent.

## Contact

✉ [admin@scsonline.ca](mailto:admin@scsonline.ca)  
☎ 613-748-1788

## Rétroaction

Votre opinion nous intéresse ! Vos commentaires nous aident à mieux vous servir et à mieux planifier nos activités.

Nous vous invitons à envoyer un courriel à [feedback@scsonline.ca](mailto:feedback@scsonline.ca)

Visitez notre site Web à [scsonline.ca/feedback](http://scsonline.ca/feedback) pour en savoir plus.